
1 

PROTOKÓŁ  NR  LI/14 

z LI SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  IV  KADENCJI 
(02.06.2014 r. – Sala Koncertowa Akademii Muzycznej w Katowicach, ul. Zacisze 3) 

 

1. Otwarcie sesji – godz. 10
05

 – radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący 

Sejmiku Województwa Śląskiego. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – po sesjach w 

Częstochowie, Bielsku-Białej i w Rybniku przyszła kolej na przyjęcie 

zaproszenia subregionu centralnego ze stolicą w Katowicach, stąd 

podziękowania dla Pana Prezydenta Uszoka i Pana Prezydenta Frankiewicza. 

Wypada przypomnieć, że w starszej części budynku miał swą siedzibę Sejm 

Śląski… W imieniu Pań i Panów Radnych pragnę powitać Panią 

Wiceprezydent Krystynę Siejnę. Witam Szanownych Parlamentarzystów: Pana 

Senatora Andrzeja Misiołka, Pana Senatora Bogusława Śmigielskiego, także 

Panów Posłów: Jerzego Ziętka i Jacka Brzezinkę. Witam także Pana Pawła 

Silberta, Członka Zarządu Związku Subregionu Centralnego, który wystąpi w 

zastępstwie Pana Zygmunta Frankiewicza, Prezydenta Gliwic, Pana Grzegorza 

Dydkowskiego, Zastępcę Przewodniczącego Zarządu KZK GOP, który 

wystąpi w zastępstwie Pana Romana Urbańczyka, Przewodniczącego Zarządu 

KZK GOP, Pana Mariusza Śpiewoka, Dyrektora Biura Związku Subregionu 

Centralnego. Pozwolę sobie przywitać również Pana Jacka Kozakiewicza, 

Prezesa Śląskiej Izby Lekarskiej, Pana Tomasza Uhera, p.o. Dyrektora 

Śląskiego Oddziału Wojewódzkiego NFZ oraz Pana Ireneusza Ryszkiela, 

Dyrektora Wydziału Zdrowia Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego. Teraz pro 

domo sua witam Zarząd Województwa Śląskiego na czele z Panem 

Marszałkiem Mirosławem Sekułą. Witam Panią Skarbnik Elżbietę Stolorz-

Krzisz, witam Pana Krzysztofa Dzierwę, Sekretarza Województwa. Witam 

dyrektorów wydziałów oraz jednostek Urzędu Marszałkowskiego, także 

dyrektorów jednostek ochrony zdrowia ! Witam Szanownych Państwa 

Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego ! 

W prowadzeniu sesji i ustalaniu wyników głosowania pomagać mi będzie 

komisja skrutacyjna w składzie: radny Adam Lubas, radny Stanisław 

Dzwonnik, radny Janusz Wita, radna Barbara Dziuk. 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 



2 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

25. rocznicy wyborów czerwcowych 1989 roku (druk IV/860). 

4. Prezentacja Subregionu Centralnego i przygotowań do nowej perspektywy 

finansowej UE na lata 2014-2020: 

- wystąpienie Pana Zygmunta Frankiewicza, Przewodniczącego Zarządu 

Związku Subregionu Centralnego, 

- wystąpienie Pana Romana Urbańczyka, Przewodniczącego Zarządu 

KZK GOP, 

- wystąpienie Pana Mariusza Śpiewoka, Dyrektora Biura Związku 

Subregionu Centralnego. 

5. Działalność i kondycja podmiotów leczniczych nadzorowanych przez 

Samorząd Województwa Śląskiego. Kierunki restrukturyzacji samodzielnych 

publicznych zakładów opieki zdrowotnej na lata 2014-2018. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie pozytywnego zaopiniowania Kierunków 

Restrukturyzacji Samodzielnych Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej, 

dla których podmiotem tworzącym jest Województwo Śląskie na lata 2014-

2018 (druk IV/832). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Szpitala Specjalistycznego w Zabrzu w spółkę z ograniczoną 

odpowiedzialnością ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego (druk 

IV/833). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Centrum Pediatrii im. Jana Pawła II w Sosnowcu w spółkę z 

ograniczoną odpowiedzialnością ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego 

(druk IV/834). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki 

kapitałowej ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego, powstałej w wyniku 

przekształcenia Centrum Pediatrii im. Jana Pawła II w Sosnowcu, jako aportu 

zabudowanych nieruchomości położonych w Sosnowcu (druk IV/835). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Dziecięcego Ośrodka Leczniczo-Rehabilitacyjnego „Bucze” 

w Górkach Wielkich w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością ze 100 % 

udziałem Województwa Śląskiego (druk IV/836). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki 

kapitałowej ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego, powstałej w 

wyniku przekształcenia Dziecięcego Ośrodka Leczniczo-Rehabilitacyjnego 

„Bucze” w Górkach Wielkich, jako aportu zabudowanej nieruchomości 

położonej w Górkach Wielkich (druk IV/837). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Śląskiego Szpitala Reumatologiczno-Rehabilitacyjnego im. 

gen. Jerzego Ziętka w Ustroniu w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością 

ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego (druk IV/838). 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki 

kapitałowej ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego, powstałej w 

wyniku przekształcenia Śląskiego Szpitala Reumatologiczno-

Rehabilitacyjnego im. gen. Jerzego Ziętka w Ustroniu, jako aportu 

zabudowanych nieruchomości położonych w Ustroniu (druk IV/839). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki 

kapitałowej ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego, powstałej w 

wyniku przekształcenia Uzdrowiska Goczałkowice-Zdrój Wojewódzkiego 

Ośrodka Reumatologiczno-Rehabilitacyjnego w Goczałkowicach-Zdroju, 

jako aportu nieruchomości położonej w Goczałkowicach-Zdroju oraz 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia na czas oznaczony 10 lat umowy dzierżawy z tą spółką (druk 

IV/840). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ograniczenia działalności podstawowej Szpitala 

im. Stanisława Leszczyńskiego w Katowicach (druk IV/841). 

16. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Sejmiku. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Wojewódzkiego Urzędu Pracy 

w Katowicach (druk IV/853). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu statutu Muzeum Śląskiego 

(druk IV/855). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie podpisania Wspólnego Oświadczenia o 

współpracy między Województwem Śląskim (Rzeczpospolita Polska), 

Krajem Związkowym Nadrenią Północną-Westfalią (Republika Federalna 

Niemiec), a Regionem Nord-Pas de Calais (Republika Francuska) (druk 

IV/847). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów w ramach projektu Nauka drogą do sukcesu na Śląsku – VI 

edycja (druk IV/852). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2025 (druk IV/856). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2014 rok (druk IV/857). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytów długoterminowych na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2014 

(druk IV/859). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych 

z nich wydatków na 2014 rok (druk IV/858). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie gromadzenia dochodów na wydzielonym 

rachunku przez oświatowe jednostki budżetowe Województwa Śląskiego 

(druk IV/850). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/49/4/2014 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 7 kwietnia 2014 roku w sprawie uchwalenia 
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Programu rozwoju bazy sportowej z uwzględnieniem dofinansowania 

z Ministerstwa Sportu i Turystyki na rok 2014 (druk IV/854). 

27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu na czas oznaczony 10 lat z 

Tauron Dystrybucja S.A. pomieszczeń użytkowych znajdujących się w 

budynku przy ulicy Dąbrowskiego 23 w Katowicach, zajętych pod stację 

transformatorową nr K55 (druk IV/851). 

28. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego dla Niesłyszących i Słabosłyszących w Raciborzu poprzez 

likwidację: Technikum Uzupełniającego Specjalnego Nr 3 i 

Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych Specjalnego 

(druk IV/848). 

29. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia I Liceum Profilowanego z Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących Mistrzostwa Sportowego im. Janusza 

Kusocińskiego w Raciborzu oraz jego likwidacji (druk IV/849). 

30. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Ogrodzieniec (druk IV/842). 

31. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Bielsko-Biała Wapienica (druk IV/843). 

32. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Bytom (druk IV/844). 

33. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Żarki Letnisko (druk IV/845). 

34. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Pisarzowice (druk IV/846). 

35. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Szpitala Wojewódzkiego w Bielsku-Białej 

(druk IV/831). 

36. Informacja na temat działalności Rady ds. Społecznej Odpowiedzialności 

Biznesu przy Marszałku Województwa Śląskiego. 

37. Informacja o realizacji projektu Śląskie dla Rodziny - Karta Dużej Rodziny. 

38. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

39. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

40. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- Marszałek Mirosław Sekuła – prośba o wniesienie zmian i poprawek do 

porządku obrad. W związku z wnioskiem Komisji Polityki Społecznej i 

Ochrony Zdrowia wnoszę o zdjęcie punktu 5, a także projektów uchwał w 

sprawie: pozytywnego zaopiniowania „Kierunków Restrukturyzacji 

Samodzielnych Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej, dla których 

podmiotem tworzącym jest Województwo Śląskie na lata 2014-2018” (druk 

IV/832). Komisja wyraziła wolę dalszej pracy nad tym dokumentem. Ponadto 
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zdjęcie projektu uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Centrum Pediatrii im. Jana Pawła II w Sosnowcu w spółkę z 

ograniczoną odpowiedzialnością ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego 

(druk IV/834) i związany z tym projektem kolejny projekt w sprawie 

wyrażenia zgody na wniesienie do spółki kapitałowej ze 100 % udziałem 

Województwa Śląskiego, powstałej w wyniku przekształcenia Centrum 

Pediatrii im. Jana Pawła II w Sosnowcu, jako aportu zabudowanych 

nieruchomości położonych w Sosnowcu (druk IV/835). Na komisji była 

informacja o pozytywnej opinii związków zawodowych, ale wystąpienie Pani 

Przewodniczącej zaprzeczyło tym informacjom. Ponadto proszę o 

zaakceptowanie zdjęcia z porządku obrad punktu 18, czyli podjęcie uchwały w 

sprawie przyjęcia projektu statutu Muzeum Śląskiego (druk IV/855). Mimo 

pozytywnej opinii Komisji Edukacji, Nauki i Kultury wydaje się, że dyskusja 

nad statutem powinna zostać jeszcze pogłębiona. Chciałbym również 

zaproponować aby punkt 38 – sprawozdanie Zarządu z działalności w okresie 

pomiędzy sesjami przenieść na początek. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – inne propozycje 

zmian porządku obrad ? 

 

- radny Michał Wójcik – mam kilka propozycji: przyjęcie protokołu sesji z 

punktu 16 przenieść do punktu 3(?). Ponadto kwestia zmiany statutu 

Wojewódzkiego Urzędu Pracy. Z powodu braku quorum nie odbyło się 

posiedzenie Komisji Statutowo-Regulaminowej na ten temat – powinno się 

odbyć dziś posiedzenie komisji by wyczerpać procedurę. Sprawa trzecia – 

przesunięcie punktu dotyczącego Karty Dużej Rodziny oraz punktu 

dotyczącego informacji na temat działalności Rady ds. Społecznej 

Odpowiedzialności Biznesu – obydwa zaraz po sprawozdaniu Marszałka. 

 

- radny Jan Kawulok – uwaga nie do porządku, ale do Pana Marszałka: czy nie 

zostawić części punktu 5, bo zawsze w czerwcu omawiamy działalność 

naszych spzoz-ów ? 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – posiedzenie Komisji 

Statutowo-Regulaminowej może się odbyć w przerwie. Co do punktu 36 i 37 

to zwyczajowy schemat ważności naszego porządku obrad to: prezentacje, 

uchwały i potem informacje. 

 

Głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie pozytywnego zaopiniowania „Kierunków Restrukturyzacji 

Samodzielnych Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej, dla których 

podmiotem tworzącym jest Województwo Śląskie na lata 2014-2018” (druk 

IV/832): 
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za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad punktu 5: działalność i 

kondycja podmiotów leczniczych nadzorowanych przez Samorząd Województwa 

Śląskiego. Kierunki restrukturyzacji samodzielnych publicznych zakładów opieki 

zdrowotnej na lata 2014-2018: 

 

za  28 

przeciw 0 

wstrzym. 9 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie podjęcia działań zmierzających do przekształcenia Centrum Pediatrii 

im. Jana Pawła II w Sosnowcu w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością ze 

100 % udziałem Województwa Śląskiego (druk IV/834): 

 

za  30 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki kapitałowej ze 100 % 

udziałem Województwa Śląskiego, powstałej w wyniku przekształcenia 

Centrum Pediatrii im. Jana Pawła II w Sosnowcu, jako aportu zabudowanych 

nieruchomości położonych w Sosnowcu (druk IV/835): 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia projektu statutu Muzeum Śląskiego (druk IV/855): 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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Głosowanie nad wnioskiem o przeniesienie sprawozdania z działalności 

Zarządu… z punktu 38 do punktu 5: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem o przeniesienie punktu 16 – przyjęcie protokołu z 

XLVII sesji Sejmiku do punktu 3: 

 

za  26 

przeciw 8 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – oba wnioski 

dotyczące przeniesienia punktów 36 i 37 zostały wycofane. 

 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 25. rocznicy 

wyborów czerwcowych 1989 roku (druk IV/860). 

5. Prezentacja Subregionu Centralnego i przygotowań do nowej perspektywy 

finansowej UE na lata 2014-2020: 

- wystąpienie Pana Zygmunta Frankiewicza, Przewodniczącego Zarządu 

Związku Subregionu Centralnego, 

- wystąpienie Pana Romana Urbańczyka, Przewodniczącego Zarządu 

KZK GOP, 

- wystąpienie Pana Mariusza Śpiewoka, Dyrektora Biura Związku 

Subregionu Centralnego. 

6. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Szpitala Specjalistycznego w Zabrzu w spółkę z ograniczoną 

odpowiedzialnością ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego (druk 

IV/833). 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Dziecięcego Ośrodka Leczniczo-Rehabilitacyjnego „Bucze” 

w Górkach Wielkich w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością ze 100 % 

udziałem Województwa Śląskiego (druk IV/836). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki 

kapitałowej ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego, powstałej w wyniku 

przekształcenia Dziecięcego Ośrodka Leczniczo-Rehabilitacyjnego „Bucze” 

w Górkach Wielkich, jako aportu zabudowanej nieruchomości położonej w 

Górkach Wielkich (druk IV/837). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Śląskiego Szpitala Reumatologiczno-Rehabilitacyjnego im. 

gen. Jerzego Ziętka w Ustroniu w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością 

ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego (druk IV/838). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki 

kapitałowej ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego, powstałej w wyniku 

przekształcenia Śląskiego Szpitala Reumatologiczno-Rehabilitacyjnego im. 

gen. Jerzego Ziętka w Ustroniu, jako aportu zabudowanych nieruchomości 

położonych w Ustroniu (druk IV/839). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do spółki 

kapitałowej ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego, powstałej w wyniku 

przekształcenia Uzdrowiska Goczałkowice-Zdrój Wojewódzkiego Ośrodka 

Reumatologiczno-Rehabilitacyjnego w Goczałkowicach-Zdroju, jako aportu 

nieruchomości położonej w Goczałkowicach-Zdroju oraz wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia na czas 

oznaczony 10 lat umowy dzierżawy z tą spółką (druk IV/840). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ograniczenia działalności podstawowej 

Szpitala im. Stanisława Leszczyńskiego w Katowicach (druk IV/841). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Wojewódzkiego Urzędu Pracy 

w Katowicach (druk IV/853). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie podpisania Wspólnego Oświadczenia o 

współpracy między Województwem Śląskim (Rzeczpospolita Polska), 

Krajem Związkowym Nadrenią Północną-Westfalią (Republika Federalna 

Niemiec), a Regionem Nord-Pas de Calais (Republika Francuska) (druk 

IV/847). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów w ramach projektu Nauka drogą do sukcesu na Śląsku – VI 

edycja (druk IV/852). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2025 (druk IV/856). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2014 rok (druk IV/857). 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytów długoterminowych na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2014 (druk 

IV/859). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2014 rok (druk IV/858). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie gromadzenia dochodów na wydzielonym 

rachunku przez oświatowe jednostki budżetowe Województwa Śląskiego 

(druk IV/850). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/49/4/2014 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 7 kwietnia 2014 roku w sprawie uchwalenia 

Programu rozwoju bazy sportowej z uwzględnieniem dofinansowania 

z Ministerstwa Sportu i Turystyki na rok 2014 (druk IV/854). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu na czas oznaczony 10 lat z 

Tauron Dystrybucja S.A. pomieszczeń użytkowych znajdujących się w 

budynku przy ulicy Dąbrowskiego 23 w Katowicach, zajętych pod stację 

transformatorową nr K55 (druk IV/851). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego dla Niesłyszących i Słabosłyszących w Raciborzu poprzez 

likwidację: Technikum Uzupełniającego Specjalnego Nr 3 i 

Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych Specjalnego 

(druk IV/848). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia I Liceum Profilowanego z Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących Mistrzostwa Sportowego im. Janusza 

Kusocińskiego w Raciborzu oraz jego likwidacji (druk IV/849). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Ogrodzieniec (druk IV/842). 

27. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Bielsko-Biała Wapienica (druk IV/843). 

28. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Bytom (druk IV/844). 

29. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Żarki Letnisko (druk IV/845). 

30. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Pisarzowice (druk IV/846). 

31. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Szpitala Wojewódzkiego w Bielsku-Białej 

(druk IV/831). 

32. Informacja na temat działalności Rady ds. Społecznej Odpowiedzialności 

Biznesu przy Marszałku Województwa Śląskiego. 

33. Informacja o realizacji projektu Śląskie dla Rodziny - Karta Dużej Rodziny. 

34. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 
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35. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

25. rocznicy wyborów czerwcowych 1989 roku (druk IV/860): 
 

Treść oświadczenia odczytał radny Adam Lubas: 

 

W dniu 4 czerwca obchodzimy 25. rocznicę pierwszych po II Wojnie Światowej 

częściowo wolnych wyborów w Polsce. Sejmik Województwa Śląskiego pragnie 

włączyć się w obchody tego historycznego wydarzenia. Wybory parlamentarne w 

1989 roku zwane również wyborami czerwcowymi lub wyborami kontraktowymi 

odbyły się w dniach 4 i 18 czerwca. Były one przeprowadzone na zasadach 

ustalonych w umowie kończącej obrady Okrągłego Stołu. W ordynacji wyborczej 

uchwalonej dnia 7 kwietnia 1989 znalazły się przepisy określające podział 

mandatów w sejmie (65 % mandatów miało przypaść dla PZPR oraz jej 

organizacji satelickich, a 35 % pozostałym kandydatom). W wyniku zmiany 

konstytucji wprowadzono instytucję Senatu (100 senatorów wybieranych w 

wyborach większościowych) oraz Prezydenta PRL. Pierwsza tura wyborów 

parlamentarnych 4 czerwca zakończyła się zwycięstwem Obozu 

Solidarnościowego. Strona rządowa poniosła porażkę. W drugiej turze wyborów 

Komitet Obywatelski uzyskał jeden brakujący mandat w Sejmie i siedem z ośmiu 

mandatów w Senacie. Zwycięstwo opozycji uznawane jest za przełomowe w 

najnowszej historii Polski. Następstwem wyborów czerwcowych w Polsce były 

dalsze przemiany demokratyczne. Sejmik Województwa Śląskiego przekonany o 

szczególnym znaczeniu tych wydarzeń w historii Polski pragnie je upamiętnić 

oraz wyrazić swą wdzięczność ich uczestnikom, którzy przyczynili się do 

budowania wolnego i demokratycznego kraju. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 
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przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

5. Prezentacja Subregionu Centralnego i przygotowań do nowej 

perspektywy finansowej UE na lata 2014-2020: 
 

- wystąpienie Pana Pawła Silberta, Prezydenta Miasta Jaworzna, Członka 

Zarządu Związku Subregionu Centralnego (prezentacja stanowi załącznik nr 1 

do protokołu sesji): 

Główne tezy wystąpienia: 

- Program Rozwoju Subregionu Centralnego na lata 2007-2013 - wsparcie dla 

przedsięwzięć Subregionu Centralnego w trybie pozakonkursowym w 

wysokości 405 mln zł. Udało się podzielić te środki bezproblemowo. 81 

jednostek samorządu terytorialnego podpisało wówczas to porozumienie. 

- w nowej perspektywie należało sformalizować współpracę, m.in. dla 

otrzymania środków z pomocy technicznej – powołano więc Związek Gmin i 

Powiatów Subregionu Centralnego Województwa Śląskiego, do którego 

przystąpiły wszystkie samorządy subregionu; 

- Związek uruchomił działalność Biura Związku z siedzibą w Gliwicach; 

- aby można było mówić o sensownej absorpcji środków trzeba mieć ku temu 

plan, który zawarty jest w Strategii Subregionu, którą wykonał zespół z 

Centrum Badań i Ekspertyz Uniwersytetu Ekonomicznego w Katowicach; 

- w lutym br. Strategia została przekazana do Ministerstwa Infrastruktury i 

Rozwoju celem zaopiniowania. Pewne zapisy trzeba jeszcze uszczegółowić, 

aby była do zaakceptowania przez ministerstwo oraz Komisję Europejską; 

- poważnym wyzwaniem jest określenie zdolności samorządów do obsługi 

programów unijnych, możliwości finansowania wkładów własnych; 

- innym wyzwaniem jest wypracowanie projektu komplementarnego do ZIT z 

zakresu transportu publicznego, rekomendowanego do dofinansowania ze 

środków POIiŚ; 

- także koniecznym jest wypracowywanie zasad wyboru projektów do realizacji; 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – z udziału w 

prezentacji zrezygnował Pan Mariusz Śpiewok, Dyrektor Biura Związku 

Subregionu Centralnego. 

 

- wystąpienie Pana Grzegorza Dydkowskiego, Zastępcy Przewodniczącego 

Zarządu KZK GOP (prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu sesji): 

Główne tezy wystąpienia: 

- na zlecenie KZK GOP została przygotowana strategia rozwoju transportu 

miejskiego w subregionie centralnym; 
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- niezadawalający jest jeszcze stan infrastruktury, która jest bardzo 

kapitałochłonna. Konieczne jest likwidowanie barier płynności ruchu; 

- wskazano na dużą ilość nienowoczesnego taboru oraz poprawę efektywności 

działania systemu transportu; 

- postępuje pewna kapitałochłonność transportu miejskiego – wzrost cen 

materiałów, paliw, itp; 

- strategia pokazuje na wzrost znaczenia transportu miejskiego, a jego ramach 

wzrost znaczenia Katowic, głównie jako miejsca dojazdu do pracy; 

- zwraca się uwagę na integrację środków transportu; 

- innowacje to przede wszystkim znaczenie tzw. inteligentnych systemów 

transportowych oraz zrównoważona mobilność, na co wpływ mają także 

decyzje np. z dziedziny zagospodarowania przestrzennego; 

- grupa zadań w ramach realizacji strategii: węzły przesiadkowe, miejsca 

parkowania, tabor trolejbusowy; systemy zarządzania ruchem, monitorowania; 

- system informacji pasażerskiej – wdrożenie informacji w czasie rzeczywistym 

a nie planowanym, czyli podawanie aktualnego miejsca, w którym znajduje się 

pojazd; 

- źródła finansowania: Zintegrowane Inwestycje Terytorialne oraz Program 

Operacyjny Infrastruktura i Środowisko; 

 

- radny Jerzy Gorzelik – są mi znane przykłady z kręgu znajomych, że mając 

do wyboru kilka środków lokomocji by dotrzeć z centrum Katowic do jednej z 

południowych dzielnic wybór padł na rower jako najszybszy środek. To 

pokazuje w jakim miejscu jesteśmy i na znaczenie transportu zbiorowego jako 

jednego z istotnych warunków postrzegania naszych miast jako miejsca do 

życia. Niedawno radni dyskutowali na Strategią Rozwoju Transportu, a klub 

RAŚ podniósł jako jedno z głównych zastrzeżeń, że ta strategia utrwala tak 

naprawdę przewagę transportu indywidualnego nad zbiorowym. Trudno 

rozmawiać o przyszłości transportu kolejowego bez obecności organizatora 

transportu kolejowego, a także odpowiedzialnych za kolejową infrastrukturę, 

której modernizacja może się okazać kluczową. Chciałbym sformułować kilka 

pytań do przedstawicieli KZK GOP: kwestia dystrybucji biletów – w jakimś 

stopniu będzie to rozwiązane po wprowadzeniu Śląskiej Karty Usług 

Publicznych – ale jest ono utrudnione. W innych miastach wprowadzono np. 

automaty do sprzedaży w środkach komunikacji. Druga kwestia – koordynacja 

z Kolejami Śląskimi. W dni świąteczne mamy długie interwały czasowe 

między kursami, a zwykle też w tym czasie rzadko kursują autobusy KZK 

GOP. Transport rowerowy – ciągle nie jest traktowany jako element 

większego systemu. Naprzeciw wyszedł tylko projekt w Tychach. Jak to 

wygląda kompleksowo ? To nie tylko infrastruktura, ale także powiązanie z 

innymi przewoźnikami. W ilu miastach funkcjonuje coś takiego jak oficer 

rowerowy ? Mamy problemy z koordynacją polityki rowerowej. To byłby jakiś 

krok ku pewnemu usprawnieniu. Kwestia bardziej ogólna dotycząca powiatu 
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lublinieckiego – ów powiat, który ze względów historycznych, kulturowych 

skłonił się ku subregionowi centralnemu poddawany jest pewnej peryferyzacji. 

Chętnie dowiedziałbym się o działaniach, które zapobiegłyby tej tendencji. I 

jeszcze kwestia, której zabrakło w wypowiedziach – kurczące się miasta. Z 

badań naukowych wynika, że nie tylko mamy problem ze zwykłą 

suburbanizacją, czyli odpływem ludności z centrów miast, ale z kurczeniem 

się miast i zanikiem funkcji miastotwórczej. Są pewne rozwiązania np. dla 

Bytomia, ale 100 mln euro to kwota daleko niewystarczająca, bo sama sanacja 

substancji mieszkaniowej jest tam wyceniana na 3 do 4 mld zł. Obok 

transportu publicznego jest to najważniejszy problem z jakim zmaga się 

subregion i województwo. Co do transportu – czy przewidywana jest 

modernizacja związana z transportem szynowym, ale także rozbudowa. 

Obecna struktura dostosowana jest do realiów sprzed 100 lat. W ostatnich 

dziesięcioleciach pojawiły tzw. nowe generatory ruchu, co skłania do 

planowania nowej infrastruktury i to jest wyzwanie, z którym musimy się 

zmierzyć na poziomie województwa. 

 

- radny Henryk Mercik – z uwagą wysłuchałem wystąpienia Pana Dyrektora 

Dydkowskiego, mam jedno pytanie dotyczące sieci tramwajowej. Mieliśmy w 

ostatnich latach do czynienia z likwidacją linii w Gliwicach, w Chorzowie – 

czy istnieje jakaś analiza związana z projektowaniem sieci tramwajowych, czy 

też będziemy mieli do czynienia z przypadkowymi modernizacjami jak w np. 

w Rudzie Śląskiej-Chebziu ? 

 

- Pan Paweł Silbert, Prezydent Miasta Jaworzna – nie na wszystkie pytania 

mogę odpowiedzieć. Dyskusja o problemach suburbanizacji, kurczenia się 

miast byłaby zapewne ciekawa. Nie mogę się wypowiadać w imieniu 

wszystkich członków Związku Subregionu, ale jeżeli będziemy się zdawać 

wyłącznie na los, to nigdy nie poradzimy sobie z tymi problemami. Tworzymy 

strategie pod przyznane nam środki, więc nie będziemy w stanie zapewne 

zaprogramować rozwoju. Przetacza się dyskusja nad utworzeniem jednego 

miasta (metropolii), czy innymi kwestiami dającymi szanse rozwoju. Upadła 

koncepcja powiatu metropolitalnego. Może należałoby pomyśleć o utworzeniu 

większego tworu, aglomeracji z udziałem Krakowa ? Nie uda się zapewne 

konkurencja w pewnych obszarach z Krakowem, np. na polu kultury. Może 

warto szukać synergii pomiędzy różnymi obszarami, które by się uzupełniały. 

Dzisiaj jest tak, że poszczególne miasta subregionu planują swój rozwój w 

oparciu o własne opracowania komunikacyjne, a jest konieczność opracowania 

wojewódzkiego. Transport szynowy – analizując zapisy białej księgi 

transportu Unii Europejskiej jest ewidentna preferencja dla niskoemisyjnego 

transportu kolejowego, tramwajowego, trolejbusowego. W odpowiadającemu 

Katowicom pod względem wielkości Stuttgarcie jest obecnie największa w 

Europie miejska strefa wyłączona z ruchu samochodowego. Stało się to dzięki 
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niezwykle rozwiniętemu transportowi szynowemu i pełnej integracji biletów – 

u nas tego brakuje. Problemem dla samorządów będzie wkrótce depopulacja i 

zapewne zacznie się problem braku rąk do pracy, a samorządy same się z tym 

nie uporają. 

 

- Pan Grzegorz Dydkowski, Zastępca Przewodniczącego Zarządu KZK 

GOP – dystrybucja biletów – nie widziałbym tu problemu, obecnie mamy 4 

tys. punktów, automaty. Wśród przychodzących skarg, tych dotyczących 

biletów są 1, 2 w roku. Największa ilość dotyczy punktualności. Alternatywa 

tramwaj – autobus. Autobus też może być niskoemisyjny, to zależy od 

technologii. Tramwaj tam, gdzie są przepływy ludzkie i gdzie z jakichś 

względów nie powinniśmy rozwijać komunikacji autobusowej. Komunikacja 

samochodowa będzie miała przewagę jeśli nadal ludzie będą uciekać na 

zewnątrz aglomeracji do niskiej zabudowy. Współpracujemy z Kolejami 

Śląskimi w zakresie oferty taryfowej i przejazdowej. Dalsze relacje typu 

Katowice – Gliwice powinny obsługiwać koleje, oczywiście z dowozem 

autobusowym pod dworce. 

 

- Pani Anna Mercik – jeśli chodzi o projekty dotyczące bike and ride’ów czy 

ścieżek rowerowych – są przewidziane do dofinansowania z ZIT. Miasta 

akcentowały te potrzeby. Projekty kolejowe – będą finansowane nie z ZIT, ale 

np. w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. 

Propozycje do ZIT są przedstawiane przez samorządy niższego szczebla i nie 

są to odpowiednie instytucje do wyznaczania kierunków rozwoju kolejnictwa. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – składam 

podziękowania na ręce gospodarzy subregionu centralnego – dziękujemy za 

prezentacje i wystąpienia… Ogłaszam pół godziny przerwy… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – proszę o ustalenie 

obecności… 

 

- radna Barbara Dziuk – na sali jest obecnych 30 radnych… 

 

 

6. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w 

okresie pomiędzy sesjami: 
 

Przedstawił Marszałek Mirosław Sekuła [sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 

do protokołu sesji] 
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Poza treściami związanymi z działalnością Zarządu Marszałek stwierdził, iż 

czuje się zbulwersowany obecnością osoby ubranej w kurtkę moro z napisem 

Oberschlesien, zaś sam napis w języku niemieckim dodaje temu dużej porcji 

niestosowności. Ponadto w kontekście świętowania rocznic powstań śląskich, a 

w nawiązaniu do sytuacji na Ukrainie, gdzie prezydent Putin zgłasza żądania 

żeby ten kraj był federacją autonomicznych regionów, również i u nas powinna 

być przeprowadzona dyskusja na temat autonomii śląskiej. Zwrócił się z apelem 

do RAŚ i innych organizacji, które proponują zmianę ustroju państwa idąca w 

kierunku autonomizacji regionów, ponieważ proponują to co prezydent Putin 

proponuje Ukraińcom. 

 

[prowadzenie obrad przejął radny Piotr Kurpios, Wiceprzewodniczący Sejmiku] 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – [w uzupełnieniu sprawozdania 

Zarządu, w części dotyczącej jednostek ochrony zdrowia] 

Główne tezy wystąpienia: 

- w roku 2013 w porównaniu do lat 2011-2012 nastąpiła zdecydowana poprawa 

nadzorowanych spzoz-ów – wynik sumaryczny, to zysk netto w wysokości 

ponad 14 mln zł; 

- poprzednio podobny wynik odnotowano w 2008 roku; 

- nastąpił istotny spadek zobowiązań wymagalnych, które na koniec roku 2013 

stanowiły 150 mln zł, co oznacza zmniejszenie o 27,4 % w porównaniu do 

roku 2012. Na dzień 31 marca br. to spadek o 5,3 % względem roku 2013; 

- co do spraw jednostek, które w tej chwili kontraktują usługi w NFZ i 

informacji o obniżeniu ich poziomu wystąpiłam do dyrektora oddziału NFZ z 

pismem, które poszło także do ministerstwa. Duża część tych zakładów ma 

obniżony kontrakt nawet o 40 %, co będzie miało wpływ na liczbę świadczeń 

oraz wynik finansowy tych podmiotów. W grupie tych podmiotów są: Repty – 

Górnośląskie Centrum Rehabilitacji, Śląskie Centrum Rehabilitacji i Prewencji 

w Ustroniu oraz Wojewódzkie Centrum Pediatrii Kubalonka w Istebnej. W 

liczbach bezwzględnych obniżenie świadczeń rehabilitacyjnych na Kubalonce 

to pozbawienie tych świadczeń około 300 dzieci. Radnym dostarczono 

kserokopię; 

- obniżenie kontraktów jest planowane także w opiece długoterminowej, w 

jednym przypadku będzie to obniżenie liczby łóżek w zakładzie opiekuńczo-

leczniczym z 60 do 27 łóżek. 

 

[prowadzenie obrad przejął radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku] 

 

Pani Barbara Daniel, Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej 

przedstawiła prezentację dotyczącą sytuacji finansowej podmiotów leczniczych 

nadzorowanych przez Samorząd Województwa Śląskiego (stanowi załącznik nr 

4 do protokołu sesji). 
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- radna Bożena Borys-Szopa – Marszałek podkreślił w swoim wystąpieniu, że 

jest byłym członkiem NSZZ Solidarność i jest zbulwersowany, a ja jestem od 

ponad 30 lat członkiem i z tego powodu jestem dumna i mam nadzieję, że z 

mojej postawy będą dumni koledzy z Solidarności. Mi nie przeszkadza, Panie 

Marszałku, że jest moda na moro i któryś z fanów zespołu Oberschlesien nosi 

ich charakterystyczne logo na kurtce. Bardziej przeszkadzał mi 

niemieckojęzyczny plakat kandydata na europosła z Pańskiego ugrupowania, 

dziś już posła-elekta, i jestem ciekawa czy tam również Pan raczył 

protestować. A jeszcze bardziej przeszkadzało mi to, że jedna z osób, które tu 

przyszły protestować, w kulturalny sposób, zwracała się do Pana a Pan 

ostentacyjnie wyszedł. 

 

- radny Jerzy Gorzelik – rozpocznę od apelu – prosiłbym by zmienić pewną 

praktykę i dostarczać obszerne materiały, takie jak dzisiejsza prezentacja, 

odpowiednio wcześniej i wszystkim radnym, a nie tylko członkom komisji i w 

formie bardziej czytelnej. Wystąpienie Marszałka przyjąłem z pewną ulgą – 

otóż sądziłem, że w kontekście dzisiejszego wystąpienia na początku 

wspominającego Sejm Śląski i funkcję jaką pełniła starsza cześć budynku, w 

której się dziś znajdujemy, a od czasu wystąpienia na Górze Św. Anny, Pan 

Marszałek doznał jakiego zwrotu w poglądach. Chcę podziękować za słowa 

skierowane do członków i sympatyków RAŚ i powiedzieć, że Pan Marszałek 

otwarł nam oczy na zjawiska, których sobie nawet nie wyobrażaliśmy, że 

dążenie obywateli RP do zreformowania własnego państwa można porównać z 

naciskami prezydenta Federacji Rosyjskiej. Dziękujemy za wskazanie skali 

zagrożeń jaka na nas czyha, a która wedle Pana Marszałka może okazać się 

większa niż w latach 1922-39. Naiwnie sądziliśmy, że przynależność do 

NATO i Unii Europejskiej daje nam pewne gwarancje bezpieczeństwa. Nie 

sądziliśmy, że poszukiwanie wzoru w Unii Europejskiej będzie równie 

naiwne, że należało to robić nie patrząc na Wielką Brytanię, która ostatnio 

poszerzyła autonomię Walii, ale za wschodnią granicę. Oburzenie nazwą 

Oberschlesien może budzić zdziwienie, ponieważ kilka lat temu w swojej 

kampanii samorządowej rozsyłał Pan Marszałek reprinty pocztówek z nazwą 

Hindenburg – efekt tej kampanii mógł rzeczywiście wywołać pewną awersję 

do niemieckich nazw regionu. Jestem zaskoczony, że zostałem wywołany do 

takiego wystąpienia, bo sprawozdanie Zarządu objęło pewien płomienny apel 

polityczny nie dotyczący bezpośrednio spraw samorządu. Dwie sprawy 

związane stricte ze sprawozdaniem. Chodzi o funkcjonowanie spółki Megrez 

w Tychach – złożę na piśmie szereg pytań. Chodzi o redukcję zatrudnienia, 

spełnianie warunków szczegółowych ustalonych przez NFZ, ustalenia 

Państwowej Inspekcji Pracy, przeglądy sprzętu medycznego i czy prawdą jest 

to, że szpital nie dysponuje sprawnym aparatem RTG. Kolejna uwaga dotyczy 

Muzeum Śląskiego. Na ostatniej komisji radni zdawali pytania i cześć z nich 

była niezadowolona z pewnej ogólności udzielonych odpowiedzi. Niepokój 
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budzi także polityka kadrowa – dokonuje się zwolnień w okolicznościach, 

które uprawniają do obaw, iż sprawa skończy się przed sądem pracy i zapewne 

oskarżeniami o mobbing. Apeluję o objęcie tych spraw szczególną troską. 

Pytanie dotyczące Domu Polski Południowej – jeszcze w poprzedniej kadencji 

pojawił się pomysł utworzenia domu śląskiego, skupiającego województwa: 

Śląskie, Opolskie i Dolnośląskie. W obecnej koncepcji Dolnośląskie zostało 

zastąpione przez Małopolskie. Chciałbym się upewnić czy jest to rezultat 

decyzji samego Dolnośląskiego ? 

 

- radny Jan Borzymowski – chcę byśmy się skupili na tych sprawach 

związanych ze służbą zdrowia, na kontraktowaniu, gdzie grozi nam, że nasze 

jednostki poniosą klęskę. Pamiętacie Państwo slajd, gdzie pokazywano, że w 

ostatnich latach Samorząd Województwa Śląskiego zainwestował w jednostki 

1 mld zł. Czy to jest partner, którego można traktować na równi z takimi 

podmiotami, które dopiero zaczynają świadczenie usług ? Uważam, że po raz 

kolejny NFZ wymierzył policzek Sejmikowi jako organowi założycielskiemu 

dla podmiotów leczniczych. NFZ daje żebracze kontrakty naszym jednostkom, 

Ustroniowi, Kubalonce, Reptom. Nikt nie chce pamiętać, że samorząd 

wojewódzki niesie wielki ciężar polityki zdrowotnej, utrzymujemy 12 tys. 

łóżek i rok w rok do kasy NFZ dokładamy kilkadziesiąt mln zł pokrywając 

straty naszych jednostek, które powstają nie z powodu złego zarządzania, ale 

rażąco niskich kontraktów i zmuszania nas do uprawiania dziedzin medycyny, 

które są nieopłacalne. Pomimo naszych inwestycji podnoszących poziom 

leczenia jesteśmy traktowani jak chłopcy, którym można bezkarnie dokopać w 

imię demokracji. Państwo Dyrektorzy oddziału NFZ zapewne doskonale 

wiedzą, że do skutecznej działalności potrzebny jest dobry kontrakt, bo nasze 

jednostki nie mają możliwości działalności komercyjnej. Dziwi mnie fakt, że 

nie potrafimy ciągle wyegzekwować środków z NFZ, ciągle słyszę, że to 

minister narzuca warunki. Powinniśmy przyjąć zdecydowane stanowisko ze 

wsparciem wystąpienia Pani Wicemarszałek. Przykład Rept pokazuje, że w 

ciągu ostatnich dwóch lat szpital wyszedł na niewielki zysk, a groźba utraty 

40 % kontraktu może nawet narazić go ponownie na straty, a dyrektora na 

oskarżenia o niegospodarność finansową. Więc pytanie do Dyrektorów NFZ: 

czy Państwo traktujecie nas poważnie, czy jako osoby, których psim 

obowiązkiem jest dokładać do systemu zdrowotnego i płacenie za straty, które 

nie są spowodowane złym gospodarowaniem. My za pieniądze uzyskane z 

NFZ chcemy podnosić standardy, a Państwo nam to uniemożliwiacie. Jeżeli 

Państwo chcecie zrezygnować z leczenia w 9 strategicznych szpitalach, które 

zapewniają leczenie 24-godzinne, z 12 tys. łóżek, to proszę bardzo ! 

Powiedzcie nam to w oczy. Dodatkowo nie rozumiem faktu, że Izba Lekarska 

wykrywa, że Państwo oddajecie do centrali zaoszczędzonych 200 mln zł. 

Apeluję do Wojewody, Lekarza Wojewódzkiego o sporządzenie mapy potrzeb 

i zastopowanie dopływu nowych jednostek służby zdrowia na przesycony 
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rynek. Jak pokazała prezentacja naszym jednostkom i tak brakuje 300 mln zł, a 

my ciągle pełnimy rolę nieudacznika. 

 

- radna Barbara Dziuk – mówimy o istotnym problemie dotyczącym 

zarządzania służbą zdrowia. Jest stanowisko Izby Lekarskiej odnośnie 

wspomnianych 200 mln zł. Czy Pan Marszałek podjął działania w celu 

pozyskania tych pieniędzy na cele naszych jednostek ? Jeśli nie, to stawiam 

wniosek o podjęcie uchwały dającej zielone światło w tej sprawie. Po raz 

kolejny nie otrzymałam odpowiedzi w sprawie kontrowersyjnego uzdrowiska 

w Rabce. Jest tam wynik finansowy ujemny i dziwi fakt uzyskania 

absolutorium przez władze spółki. Jest tam wiele nieprawidłowości, m.in. 

nepotyzm, są fikcyjni lekarze wpisywani i jest to wykazywane w NFZ. Jak 

Zarząd Województwa to sprawdza ? Lekarze wpisują się na dyżury, a ich nie 

pełnią. To patologiczne zjawisko. Jest wiele wątpliwości, Pan Marszałek się 

nad tym nie pochylił, a ja o to wnioskuję po raz kolejny. Niepokojące jest to, 

że nasze jednostki mają być oddane Uniwersytetowi Medycznemu, mimo, że 

związki zawodowe, pracownicy, tego nie chcą. Składam skierowany do Pana 

Marszałka protest dotyczący zarządzania służbą zdrowia. Odnośnie 

przekształcenia Muzeum Śląskiego jest wiele kwestii do wyjaśnienia, Zarząd 

podejmuje działania, a niejednokrotnie są one sprzeczne z oczekiwaniami 

mieszkańców. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – dziękuję za prezentację na temat 

stanu naszych jednostek, na komisji zabrakło czasu na ten temat. Dziękuję 

również za dokument: Kierunki restrukturyzacji… zgadzam się z częścią 

diagnostyczną, opisem możliwości prawnych – tylko z tym. Po ostatniej 

komisji taka refleksja, żeby jednak lepiej przygotowywać projekty uchwał 

wraz z opiniami rad społecznych, związków. Wtedy mamy łatwiej. W imieniu 

klubu SLD chciałabym złożyć wniosek do Zarządu o uchylenie uchwały 

intencyjnej z 1 kwietnia w sprawie woli komercjalizacji szpitali w Zabrzu, 

Katowicach, Chorzowie i w Bytomiu. Wywołała dużo niepotrzebnego szumu, 

a bez niej Zarząd i tak może czynić działania w tym zakresie, oczywiście na 

własną odpowiedzialność. Ponadto Sejmik w procesie przekształceń jest 

potrzebny tylko wtedy, gdy mówimy o mieniu, reszta to dobra wola Zarządu. 

Jeśli podejmiemy za chwilę uchwałę o przekształceniu szpitala w Zabrzu, to 

wtedy uchwała Zarządu z 1 kiwania będzie bezprzedmiotowa, bo traktuje te 4 

szpitale en bloc. 

 

- radna Małgorzata Tkacz-Janik – moje wystąpienie dotyczyć będzie czegoś 

co można nazwać Muzeum Śląskie w budowie. Muzeum jako temat 

nieprzerwanie nam w tej kadencji towarzyszy. Wywołuje niejednokrotnie 

potężne zmiany mające charakter polityczny, niekoniecznie merytoryczny, a 

sztandarowa inwestycja w kulturę wciąż nie ma planowanego terminu 
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ukończenia i jest długi katalog tego, czego nie czyni. Czy Dyrektor 

Abłamowicz właściwie realizuje ideę połączenia muzeów ? Czy Pan 

Marszałek uważa, że osoba dyrektora została wybrana właściwie ze względu 

choćby na pewne jego działania, np. Centrum Scenografii, o którym właściwie 

nikt nie wiedział, brak wizji otwarcia, żenująca sytuacja w czasie nocy 

muzeów. Czy stara się Pan Marszałek aby kontrolować działania w Muzeum, 

czy nawiązane zostały partnerstwa z innymi muzeami, artystami, czy korzysta 

się z zasobów instytucji podlegających Urzędowi Marszałkowskiemu ? Osoba 

dyrektora po tych kilku miesiącach zdaje się nie spełniać zadania, które mu 

powierzono, a zadanie jest bardzo odpowiedzialne, świadczy o nas w regionie, 

w Polsce i za granicą. 

 

- radny Jan Kawulok – mamy do tematu służby zdrowia najlepszy skład gości 

jaki możemy mieć i tylko od nich mogliśmy się dowiedzieć jaka jest recepta 

na poprawę sytuacji służby zdrowia. Kilka uwag do prezentacji. Na pewno 

wszystkich cieszy zysk 14 mln, ale wynika on głównie ze zmiany ustawy, 

która inaczej pozwoliła księgować dotacje. Po raz pierwszy pokazano straty i 

zyski jako jeden element. Mam pytanie do Pani Dyrektor w związku z tym: ile 

wynosiła za rok 2013 suma strat naszych jednostek ? Popieram wystąpienie dr. 

Borzymowskiego. Z całym szacunkiem do dyrekcji NFZ, to wszystko jakby 

wymknęło się spod kontroli. Ustawa mówi o konkursach i negocjacjach – a 

wytyczne przyjmowane przez prezesa NFZ, nieraz idiotyczne, stają się 

powszechną wyrocznią. I co się dzieje ? Jednostka powszechnie uznawana za 

bardzo dobrą przegrywa. Coś jest nie tak ! Może trzeba zmienić pewne 

kryteria, czy uchylić te, które są nielogiczne, bo nie możemy sobie pozwolić 

na to by w majestacie pseudo-prawa zniszczyć dobre jednostki. Miesiąc temu 

zaistniał temat oddania szpitali Uniwersytetowi Medycznemu. Wtedy Pani 

Wicemarszałek mówiła o zmianie ustawy i zmuszeniu rektora do posiadania 

własnych łóżek, to w związku z tym jest tego typu decyzja. Nie znalazłem tych 

przepisów, co wyraźnie wyartykułowałem, a dziś padło stwierdzenie, że takiej 

ustawy, a nawet projektu, nie ma. Myślałem, że padnie słowo przepraszam, ale 

nie. W dokumencie napisano, że do największych problemów występujących 

w działalności zakładów opieki zdrowotnej należy: sposób zarządzania na 

relatywnie niskim poziomie wyrażający się brakiem stosowania dobrych 

praktyk zarządczych. Nie zgadzam się z tym ! Tego typu założenie, że radni 

nie znają prawa, że dyrektorzy źle zarządzają, do niczego dobrego nie 

prowadzi ! 

 

- radny Michał Wójcik – zwykle staję w opozycji do Zarządu i dziś powiem, 

jeśli chodzi o te 4 szpitale, że to jest nieuczciwe w stosunku do tych 

pracowników. Wyrażam w ten sposób głos Solidarnej Polski. Zadziwiło mnie 

to pismo Pani Wicemarszałek do Dyrektora Uhera. Jestem członkiem rady 

społecznej szpitala na Kubalonce, mam okazję obserwować jak wiążą tam 
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koniec z końcem, a teraz dowiaduję się o próbie obcięcia kontraktu o 40 %. 

Powinna Pani Wicemarszałek pojechać tam z silniejszym mandatem, jakimś 

oświadczeniem, czy rezolucją. Pytanie czy wspierają Panią Wicemarszałek 

parlamentarzyści ? A co z Panem Wojewodą ? Sprawa ostatnia – w TVN, w 

programie Uwaga było o naszym szpitalu w Częstochowie i skandalicznym 

systemie wynagradzania, chodzi zapłatę za dyżury. Czy została wysłana 

kontrola i rzeczywiście jest tak źle jak to zostało pokazane w tym programie ? 

 

- radna Ewa Lewandowska – chciałam wrócić do pisma Pani Wicemarszałek 

Skowronek i wystąpienia Pana Borzymowskiego. Zgadzam się z tym jako 

osoba, która studiowała rehabilitację ruchową i mam świadomość jak ważna 

jest to część leczenia. Proponuję wyartykułować to w ewentualnym 

oświadczeniu. Pewnie wszyscy to wiemy, ale niekoniecznie uświadamiamy 

sobie wagę tejże rehabilitacji w sytuacji np. coraz krótszych pobytów w 

szpitalu. 

 

- radny Michał Czarski – chciałbym zabrać głos w innej sprawie niż służba 

zdrowia, ale równie ważnej. Przewijają się czasem informacje na temat 

inteligentnych specjalizacji, tych, które mają stanowić priorytety w dopływie 

środków unijnych na realizację różnego rodzaju przedsięwzięć w 

województwie. Z zdziwieniem przeczytałem, że w województwie będą 3 

specjalizacje, ważne, ale przy braku innych, które też były powodem do naszej 

dumy. Priorytetem dla Dolnośląskiego jest np. przemysł wydobywczy, gdzie 

przy innym niż tradycyjny sposobie wydobycia węgla, to ta branża powinna 

też być wspomagana środkami zewnętrznymi. Drugim takim obszarem są 

procesy przemysłowe. Przecież nikt nie jest tak predystynowany żeby te 

inteligentne specjalizacje stosować w przemyśle niż przemysł województwa 

śląskiego. Jesteśmy chyba jeszcze dalej województwem kojarzonym z 

przemysłem ? W kilku województwach znalazła się też jako specjalizacja 

wysoka jakość życia oraz usługi dla biznesu. Chyba w tak zurbanizowanym 

województwie jak nasze skłaniałaby to do zastanowienia czy to też nie 

powinno być inteligentną specjalizacją. Apeluję do Zarządu by jeszcze raz to 

przejrzeć i nie zawężać tego do tych trzech, słusznych, ale nie jedynych 

specjalizacji. 

 

- Pan Jacek Kozakiewicz, Prezes Śląskiej Izby Lekarskiej – dziękuję za 

zaproszenie do udziału w sesji. Rok temu także miałem okazję być gościem 

Sejmiku i przedstawiałem w imieniu śląskich środowisk medycznych diagnozę 

najważniejszych problemów. Ze smutkiem musimy stwierdzić, że mimo 

upływu roku niewiele się zmieniło. Dalej na dobrą sprawę nie wiemy kto 

odpowiada za ochronę zdrowia, czy jest myślenie strategiczne, czy królują 

doraźne kroki, gdzie obserwowany jest prymat ekonomii. Minister Zdrowia 

obiecywał oddzielenie funkcji kreatora polityki zdrowotnej od funkcji 
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płatnika, ale nic się nie dzieje. Dalej nie wiemy na jakiej podstawie budowane 

są kontrakty, dlaczego na wiele miesięcy są odroczone i zastępowane 

aneksami. Od 1 sierpnia całość dokumentacji medycznej w kraju powinna 

mieć wersję elektroniczną, a nie ma jeszcze zmian legislacyjnych. Rozumiem 

powody, dla których mówimy tu o ekonomii, natomiast nie dotykamy całego 

szeregu zjawisk, które się dzieją. Z danych Izby Lekarskiej wynika np., że 

średnia wieku lekarzy w wielu ważnych dziedzinach medycyny przekroczyła 

dawno 50 lat. Wśród młodego pokolenia lekarzy obserwuje się emigrację 

zarobkową i szkoleniową. Ograniczono, dla wyniku ekonomicznego, 

zatrudnienie i to w tej najmłodszej grupie, która ma się specjalizować. To 

oczywiście wykracza poza ramy tej sesji, ale i tak trzeba publicznie stawiać 

pytanie dlaczego Polska jest dalej na szarym końcu jeżeli chodzi o wielkość 

nakładów na wydatki zdrowotne. Czy jest wreszcie szansa na to, że będzie to 

6 % PKB ? Sytuacja województwa śląskiego w niektórych dziedzinach jest 

szczególna. Różnica między środkami, które wypłynęły z województwa 

śląskiego, a tymi, które wróciły jest rzędu 1,3 mld zł w ciągu 3 lat. Jak w tej 

sytuacji skomentować te 200 mln oddanych do centrali ? Wiadomo, że to tzw. 

pieniądze znaczone, niewykorzystane z tytułu refundacji leków, ale w sytuacji 

kiedy kredytowane są przez szpitale usługi, bo tak trzeba nazwać, świadczenia 

ponadlimitowe, to stanowi to budżet 3 dużych szpitali. Dlatego proszę także 

środowiska medyczne by wspomóc nasze działania, aby przynajmniej część z 

tych środków oddanych do dyspozycji centrali NFZ wróciła do województwa 

śląskiego. Kończąc, pragnę podziękować tym wszystkim, których działania 

powodują, że w tych trudnych warunkach ochrona zdrowia może skutecznie 

działać. Musimy wreszcie zacząć planować z perspektywą 15-20 lat i nie 

godzić się na prymat doraźnych kroków i bieżącego łatania budżetów. Należy 

jasno określić jakie podmioty za 10, 15 lat będą fundamentem opieki 

zdrowotnej w województwie. Rynek jest ważnym uzupełnieniem ochrony 

zdrowia, ale nie jest nigdzie panaceum, bo podejmuje działania tam gdzie jest 

doraźna korzyść. Deklaruję w imieniu samorządu lekarskiego chęć udziału w 

dyskusji nad dokumentem Kierunki restrukturyzacji…, które miały być dziś 

przedłożone. 

 

- Pani Dorota Suchy, Zastępca Dyrektora Śląskiego Oddziału 

Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia – w odpowiedzi na pismo 

Izby Lekarskiej w sprawie zwrotu środków informuję, iż wynik finansowy 

oddziału to 199,8 mln zł. Na wynik wpływ miały mniejsze koszty refundacji 

aptecznych jak i te w zakresie chemioterapii i programów lekowych. Koszty 

leków w roku 2013 wyniosły 1,18 mln zł. Koszty leków określa ustawa 

refundacyjna i jest to poziom roku 2011. Niewykorzystana kwota za leki nie 

może być zgodnie z ustawą przeznaczona na żaden inny rodzaj świadczeń. Na 

wynik wpływają także kwestie niedowykonań u niektórych 

świadczeniodawców lub brak zgody na dokonanie rozliczenia umów w 
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terminie 45 dni. Taką sytuację mieliśmy również w 2013 roku, gdzie 3 

świadczeniodawców nie wyraziło zgody na podpisanie w sumie 6 umów. Na 

dzień 31 grudnia mieliśmy 325 mln za świadczenia wykonane ponad limit, a u 

niektórych świadczeniodawców brak wykonania umów na wartość 100 mln. 

Przygotowano 2040 ugód, z czego podpisano 1894. Jeżeli chodzi o konkurs – 

on jeszcze trwa w zakresie 5 rodzajów świadczeń, w tym rehabilitacji. Środki 

w porównaniu do roku 2013 nie są mniejsze. Po zakończeniu prac komisji 

konkursowych dyrektor oddziału odpowie na pismo Pani Wicemarszałek, już z 

konkretnymi szczegółami. 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – odnośnie wystąpienia Pani 

Przewodniczącej Małgorzaty Ochęduszko-Ludwik – prezentacja była na 

komisji i była nawet omawiana ze stroną społeczną, która uczestniczyła w 

posiedzeniu. Faktem jest, że odbywało się to nieoficjalnie, ponieważ nie było 

quorum. Co do wypowiedzi radnego Kawuloka – doszło do jakiegoś szumu 

informacyjnego. Cały czas z Panem Marszałkiem mówiliśmy, że jest w 

przygotowaniu projekt, który wprowadzi obowiązek prowadzenia przez 

uczelnie medyczne działalności tylko i wyłącznie na swojej bazie. Było to 

wytłumaczone na komisji i mam nadzieję, że do tego tematu nie będziemy 

wracać. Była też mowa o innej podstawie prawnej – chodziło o zmianę zasad 

stażu lekarzy. Dziękuję Panu Radnemu Wójcikowi za wsparcie, są 

uruchomieni posłowie, którzy złożyli stosowne interpelacje, zawierające m.in. 

propozycje unieważnienia konkursu i rozpisania go na nowo. Jeśli chodzi o 

Częstochowę i przetargi – było ich kilka i stawiała się tylko jedna jedyna 

spółka, mianowicie Parkitka. Dlaczego tak się dzieje ? Państwo musicie 

odpowiedzieć sobie sami. 

 

- radny Jan Borzymowski – ad vocem ! Materiał był tendencyjny, a ja muszę 

stanąć jednak w obronie kolegów lekarzy. Problem polegał na tym, że lekarze 

nie chcieli już pracować na sprzęcie, który stwarzał bezpośrednie zagrożenie 

dla zdrowi i życia pacjentów. Szpitale żeby zmniejszyć koszty wyprowadzają 

procedury dyżurów leczniczych poza umowy o pracę, w związku z tym 

lekarze się organizują żeby nie płacić pośrednikom za zorganizowanie sprawy. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – Pani Wicemarszałek wypomniała 

mi nieobecność na części posiedzenia, ale od strony formalnej komisja tego 

materiału nie rozpatrywała. Co do wątku dotyczącego zmian przepisów w 

sprawie klinik mam odpowiedź Ministerstwa Zdrowia, że nie pracują nad 

takimi zmianami. Nie było odpowiedzi co z ewentualnym uchyleniem 

uchwały z 1 kwietnia. 

 

- Marszałek Mirosław Sekuła – żeby zmienić uchwałę Zarządu trzeba całego 

Zarządu, a nie deklaracji pojedynczego członka. Dziękuję za wszystkie 
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podziękowania i napomnienia – przemyślę je sobie. Dom Polski Południowej 

powstaje dlatego, że jest zgodna wola trzech województw. Pomysł Domu 

Śląskiego od początku napotykał na opór Dolnośląskiego. Co do Muzeum 

Śląskiego – uzyskało wstępną zgodę instytucji zarządzającej na przesunięcie 

terminu zakończenia projektu do 30 lipca 2015 roku. Zakończenie spraw 

finansowych do końca sierpnia 2015, a podpisanie aneksu to sierpień br. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – debata trwała 2 godz. 

40 minut. Ogłaszam przerwę. Wznowię obrady o godz. 16
00

… 

 

[przerwa w obradach] 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Szpitala Specjalistycznego w Zabrzu w spółkę 

z ograniczoną odpowiedzialnością ze 100 % udziałem Województwa 

Śląskiego (druk IV/833): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ma zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia jest 

pozytywna ! A także Komisji Budżetu Skarbu i Finansów … pozytywna. Czy 

ktoś chciałby indywidualnie zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma takich 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 5 

wstrzym. 3 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Dziecięcego Ośrodka Leczniczo-Rehabilitacyjnego 

„Bucze” w Górkach Wielkich w spółkę z ograniczoną 

odpowiedzialnością ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego 

(druk IV/836): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ! Proszę o przedstawienie stanowiska Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia pozytywna … oraz Komisji Budżetu 
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Skarbu i Finansów … również pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby 

zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 6 

wstrzym. 5 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do 

spółki kapitałowej ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego, 

powstałej w wyniku przekształcenia Dziecięcego Ośrodka 

Leczniczo-Rehabilitacyjnego „Bucze” w Górkach Wielkich, jako 

aportu zabudowanej nieruchomości położonej w Górkach Wielkich 

(druk IV/837): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Proszę o przedstawienie 

stanowiska Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia 

pozytywna … Komisji Budżetu Skarbu i Finansów … opinia również 

pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … 

Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  23 

przeciw 1 

wstrzym. 10 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Śląskiego Szpitala Reumatologiczno-

Rehabilitacyjnego im. gen. Jerzego Ziętka w Ustroniu w spółkę 

z ograniczoną odpowiedzialnością ze 100 % udziałem 

Województwa Śląskiego (druk IV/838): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Proszę o stanowisko Komisji 

Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia pozytywna … Komisji 

Budżetu Skarbu i Finansów … opinia również pozytywna. Czy ktoś 
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indywidualnie chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma takich 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 6 

wstrzym. 6 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do 

spółki kapitałowej ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego, 

powstałej w wyniku przekształcenia Śląskiego Szpitala 

Reumatologiczno-Rehabilitacyjnego im. gen. Jerzego Ziętka 

w Ustroniu, jako aportu zabudowanych nieruchomości położonych 

w Ustroniu (druk IV/839): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Opinie … Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia pozytywna … Komisji Budżetu 

Skarbu i Finansów … opinia również pozytywna. Czy ktoś indywidualnie 

chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 5 

wstrzym. 6 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie do 

spółki kapitałowej ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego, 

powstałej w wyniku przekształcenia Uzdrowiska Goczałkowice-

Zdrój Wojewódzkiego Ośrodka Reumatologiczno-

Rehabilitacyjnego w Goczałkowicach-Zdroju, jako aportu 

nieruchomości położonej w Goczałkowicach-Zdroju oraz 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia na czas oznaczony 10 lat umowy dzierżawy z tą 

spółką (druk IV/840): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Opinie … Komisji Polityki 
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Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia pozytywna … Komisji Budżetu 

Skarbu i Finansów … pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać 

głos ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 7 

wstrzym. 4 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ograniczenia działalności podstawowej 

Szpitala im. Stanisława Leszczyńskiego w Katowicach (druk 

IV/841): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Proszę o opinie Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia pozytywna … Komisji Budżetu 

Skarbu i Finansów … opinia pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby 

zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  28 

przeciw 0 

wstrzym. 8 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Wojewódzkiego 

Urzędu Pracy w Katowicach (druk IV/853): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ma takich zapytań ! Uprzejmie proszę o 

przedstawienie stanowiska Komisji Statutowo-Regulaminowej … opinia 

pozytywna … oraz Komisji ds. Gospodarki i Rynku … opinia również 

pozytywna. Czy ktoś chciałby indywidualnie zabrać głos w tej sprawie ? … 

Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie podpisania Wspólnego Oświadczenia 

o współpracy między Województwem Śląskim (Rzeczpospolita 

Polska), Krajem Związkowym Nadrenią Północną-Westfalią 

(Republika Federalna Niemiec), a Regionem Nord-Pas de Calais 

(Republika Francuska) (druk IV/847): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o 

przedstawienie stanowiska Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji 

Europejskiej … opinia jednogłośnie pozytywna. Czy ktoś chciałby 

indywidualnie zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów w ramach projektu Nauka drogą do sukcesu na Śląsku 

– VI edycja (druk IV/852): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest wymagane ? … Nie ! Proszę o opinię Komisji Edukacji, Nauki i Kultury 

… opinia pozytywna … oraz Komisji Budżetu Skarbu i Finansów … również 

pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … 

Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2014-2025 (druk 

IV/856): 
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- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ! Uprzejmie proszę o przedstawienie stanowiska 

Komisji Budżetu Skarbu i Finansów … pozytywna ... oraz innych komisji, 

które z własnej inicjatywy tym problemem się zajęły … nie ma takich 

zgłoszeń. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie ma takich 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  27 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2014 rok (druk IV/857): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ! Uprzejmie proszę o przedstawienie stanowiska 

Komisji Budżetu Skarbu i Finansów … pozytywna ... oraz tych komisji, które 

z własnej inicjatywy tym problemem się zajęły … nie ma takich zgłoszeń. Czy 

ktoś chciałby indywidualnie zabrać głos ? … Także nie ma … 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  27 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytów 

długoterminowych na wydatki majątkowe Województwa Śląskiego 

w roku budżetowym 2014 (druk IV/859): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … 

 

- Pani Elżbieta Stolorz-Krzisz, Skarbnik Województwa – w uchwale 

budżetowej na bieżący rok zaplanowano kwotę 245 mln na kredyty, które są 

przeznaczone wyłącznie na zadania inwestycyjne. W ubiegłym tygodniu 

otwarto oferty na kredyt 30 mln zł, 25 dla Kolei Śląskich i 5 dla WPKiW. Z 

pozostałej kwoty Zarząd przedstawia Państwu propozycję zaciągnięcia kredytu 

na 151,1 mln, którą podzielono na 3 zakresy – w zależności od ofert banków – 
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drogi publiczne, zadania w zakresie kultury i ochrony dziedzictwa, dla szpitali 

oraz renowację Sali Sejmu Śląskiego. Pozostanie jeszcze kwota około 63 mln 

zł, z czego około 55 mln na Stadion Śląski. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – uprzejmie proszę o 

przedstawienie opinii Komisji Budżetu Skarbu i Finansów … pozytywna ... 

oraz innych komisji, które z własnej inicjatywy tym się zajęły …. Czy ktoś 

indywidualnie chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma takich 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2014 rok 

(druk IV/858): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o opinię 

Komisji Budżetu Skarbu i Finansów … pozytywna ... oraz Komisji Edukacji, 

Nauki i Kultury … opinia również pozytywna. Czy ktoś indywidualnie 

chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie gromadzenia dochodów na 

wydzielonym rachunku przez oświatowe jednostki budżetowe 

Województwa Śląskiego (druk IV/850): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ! Opinia … Komisji Budżetu Skarbu i Finansów … 

pozytywna ... oraz Komisji Edukacji, Nauki i Kultury … opinia również 
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pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … 

Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/49/4/2014 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 7 kwietnia 2014 roku w 

sprawie uchwalenia Programu rozwoju bazy sportowej 

z uwzględnieniem dofinansowania z Ministerstwa Sportu 

i Turystyki na rok 2014 (druk IV/854): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Proszę o opinię Komisji Budżetu 

Skarbu i Finansów … pozytywna ... Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji … 

opinia również pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby się 

wypowiedzieć ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu na czas 

oznaczony 10 lat z Tauron Dystrybucja S.A. pomieszczeń 

użytkowych znajdujących się w budynku przy ulicy Dąbrowskiego 

23 w Katowicach, zajętych pod stację transformatorową nr K55 

(druk IV/851): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ! Uprzejmie proszę o przedstawienie opinii Komisji 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna … oraz 

Komisji Budżetu Skarbu i Finansów … opinia również pozytywna. Czy ktoś 

indywidualnie chciałby wystąpić ? … Takich zgłoszeń nie ma ! 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 3 

 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Specjalnego Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego dla Niesłyszących i Słabosłyszących 

w Raciborzu poprzez likwidację: Technikum Uzupełniającego 

Specjalnego Nr 3 i Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego 

dla Dorosłych Specjalnego (druk IV/848): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie … ! Proszę o opinię Komisji Edukacji, Nauki i Kultury 

… opinia jest pozytywna ! Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos w tej 

sprawie ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia I Liceum Profilowanego 

z Zespołu Szkół Ogólnokształcących Mistrzostwa Sportowego 

im. Janusza Kusocińskiego w Raciborzu oraz jego likwidacji (druk 

IV/849): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Proszę o opinię Komisji Edukacji, 

Nauki i Kultury … opinia jest pozytywna ! Czy ktoś indywidualnie chciałby 

zabrać głos w tej sprawie ? … Takich zgłoszeń nie ma! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Ogrodzieniec (druk IV/842): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o opinię 

Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej … opinia pozytywna ! Czy ktoś 

indywidualnie chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma takich 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

27. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Bielsko-Biała Wapienica (druk IV/843): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest wymagane ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o opinię 

Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej … opinia pozytywna ! Czy ktoś 

indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Także nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

28. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Bytom (druk IV/844): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Opinia Komisji Środowiska i 

Gospodarki Wodnej … opinia pozytywna ! Czy ktoś indywidualnie chciałby 

wystąpić ? … Również nie ma takich zgłoszeń! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 
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wstrzym. 0 

 

 

29. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Żarki Letnisko (druk IV/845): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest wymagane ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Opinia Komisji Środowiska i 

Gospodarki Wodnej … opinia pozytywna ! Czy ktoś indywidualnie chciałby 

zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma zgłoszeń! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

30. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Pisarzowice (druk IV/846): 

 
- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o opinię 

Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej … opinia pozytywna ! Czy ktoś 

chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Zgłoszeń takich nie ma! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

31. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego w Radzie Społecznej Szpitala 

Wojewódzkiego w Bielsku-Białej (druk IV/831): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – w związku z 

rezygnacją Pana Andrzeja Marszałka zachodzi konieczność uzupełnienia 

składu zgodnie przyjętym parytetem. Komplet dokumentacji znajduje się w 

Kancelarii Sejmiku. Czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie ? … Nie ma 

takich zgłoszeń ! 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

32. Informacja na temat działalności Rady ds. Społecznej 

Odpowiedzialności Biznesu przy Marszałku Województwa 

Śląskiego: 
 

Informację przedstawiła radna Aleksandra Gajewska [prezentacja stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu sesji] 

 

- radny Michał Wójcik – na początku chciałem serdecznie podziękować Pani 

Aleksandrze Gajewskiej, która od kilku lat prowadzi radę, a Pana Marszałka 

zapraszamy na posiedzenie, może nas Pan choć raz odwiedzi. CSR to nie 

wymysł na poziomie województwa, ale trend ogólnoświatowy. W Danii np. 

firmy są zobowiązane do raportowania swoich działań w tym zakresie. Karta 

Dużej Rodziny także była promowana przez radę. Proponuję żeby wzmocnić 

trochę finansowo radę, i żeby Pan Marszałek miał swą nagrodę, która byłaby 

wsparciem pracodawców i promocją przedsiębiorstw. 

 

- radny Czesław Sobierajski – chciałem zapytać, bo nie mam świadomości 

żeby ktoś z klubu PiS był reprezentowany w radzie… 

 

- radny Henryk Mercik – też pragnę stwierdzić, że przedstawiciela naszego 

klubu nie ma w radzie. To już dwa, a klubów nie jest aż tak wiele. Miałbym 

taką refleksję, nie wiem czy rada się tym zajmuje, ale leży mi od jakiegoś 

czasu na sercu społeczna odpowiedzialność firm państwowych. Najlepszych 

przykładem braku odpowiedzialności jest działalność PKP, które obiekty 

zabytkowe doprowadzają do ruiny, np. kompleks w Pyskowicach. 

 

- radna Aleksandra Gajewska – sprawdzimy dlaczego nie ma przedstawiciela 

RAŚ, bo dlaczego nie ma przedstawiciela PiS to już wyjaśniliśmy. Jak było 

wspomniane CSR jest organizacją dobrowolną, a jedyną metodą jest promocja 

nacisk i reakcja interesariuszy takiej firmy. Rozwiązań prawnych jeszcze nie 

ma, ale być może się pojawią. 

 

 

33. Informacja o realizacji projektu Śląskie dla Rodziny - Karta Dużej 

Rodziny: 



35 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – dnia 10 marca Sejmik przyjął 

uchwalę, w której zobowiązał Zarząd do przedłożenia dokumentu 

zawierającego systemowe rozwiązania wspierające duże rodziny. W ramach 

prowadzonych prac zorganizowano szereg konsultacji z udziałem m.in. 

przedstawicieli ROPS, środowisk naukowych, Urzędu Statystycznego, Izby 

Rzemieślniczej. 29 kwietnia Zarząd Województwa podjął uchwałę w sprawie 

przyjęcia dokumentu Śląskie dla Rodziny – Karta Dużej Rodziny. Ideą jest 

wsparcie rodzin wielodzietnych poprzez współpracę Urzędu 

Marszałkowskiego z samorządami innych szczebli, organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi na rzecz rodziny, a także z 

organizacjami z sektora biznesu. Częścią dokumentu jest katalog ulg i 

uprawnień, które zwiększają dostęp takich rodzin do kultury, ochrony zdrowia, 

transportu publicznego, itp. Nawiązano w tym celu porozumienia z 

konkretnymi samorządami. Prowadzone są prace prowadzące do podpisania 

umów z instytucjami przystępującymi do programu. Katalog ulg i uprawnień 

ma charakter otwarty. Działania prowadzone są równolegle z pracami 

prowadzonymi na szczeblu centralnym, co da możliwość korzystania z ulg np. 

w obiektach muzealnych podlegających ministerstwu i to na terenie całego 

kraju. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – przypominam, że w 

materiałach sesyjnych otrzymali Państwo komplet materiałów dostarczony 

przez Zarząd. 

 

- radny Czesław Sobierajski – od ostatniego projektu jest duży postęp, uwagi 

klubów też zostały wzięte pod uwagę. W dokumencie pisze: do rodzin, 

zwłaszcza wielodzietnych – czy to jest do wszystkich rodzin, a zwłaszcza 

do…? Powtarza się takie sformułowanie w kilku miejscach. W zasadzie 

powinno to być promowanie rodziny. Jak przeprowadzić rozeznanie potrzeb 

zdrowotnych rodzin – to odnośnie dostępu do świadczeń medycznych – i jak 

to będzie realizowane ? Kto to będzie robił i wydawał ten certyfikat, że dana 

rodzina jest upoważniona do świadczeń. 

 

- radny Jan Kawulok – w nawiązaniu do przedmówcy jest wymieniony spis 

konkretnych dziedzin medycyny. Czy to skróci czas oczekiwania takich osób 

do konkretnego specjalisty ? W tym kontekście będą na pewno konkretne 

pytania i co możemy na to odpowiedzieć ? 

 

- radny Michał Wójcik – jest ogromny postęp w stosunku do tej wersji 

pierwotnej. Pytanie czy Sejmik będzie jeszcze w jakiś sposób w tym 

uczestniczył, czy też będzie tylko ta jedna już podjęta uchwała ? Jest uchwała 

Zarządu, a więc czy ta karta już obowiązuje. Nasza karta daleko wybiega poza 
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propozycje innych regionów, ale pytanie jak to będzie zintegrowane i do czego 

służył będzie wspomniany w dokumencie hologram ? Czy z tego będą jakieś 

koszty dla budżetu ? W jakim czasie to będzie działać ? W nawiązaniu do 

przedmówcy – czy rzeczywiście uda się ominąć kolejki do specjalistów i czy 

będą te białe soboty, niedziele, jaka będzie częstotliwość ? Rozumiem, że 

karta obowiązuje od trójki dzieci wzwyż. W sprawie zniżek w komunikacji 

miało być spotkanie z wieloma przewoźnikami, bo nie tylko KZK GOP. 

Pytanie też co z promocją tej karty ? 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – zostały wysłane pisma do 

samorządów, prawdopodobnie tych, które same już na swoim szczeblu 

realizują programy, że Sejmik podjął się tego. Tylko intencja, więc pytanie co 

dalej ? Kiedy te samorządy mogą się spodziewać projektu porozumienia ? 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – do pism wysłanych do 

samorządów zostały dołączone projekty porozumień. W pismach proszono o 

zapoznanie się z treścią porozumień, ewentualne naniesienie poprawek. Jest 

wyznaczona osoba do kontaktu w ROPS. Na chwilę obecną zaczynamy 

uzgadniać porozumienia. Dokument powstał na bazie Strategii Polityki 

Społecznej Województwa, gdzie jest odniesienie nie tylko do rodzin 

wielodzietnych, ale w ogóle rodzin, dlatego mówimy o promocji rodziny, w 

tym, wielodzietnej. Natomiast szczegółowe ulgi dla rodzin wielodzietnych 3+ 

objęte są szczególnymi ulgami wymienionymi w załączniku do programu. 

Karta, która będzie miała hologram Województwa nie będzie uprawniała do 

omijania kolejek – nie ma takiej podstawy prawnej, by wprowadzać takie 

udogodnienia, ale będzie można skorzystać z usług wymienionych w katalogu, 

a organizowanych przez wojewódzkie jednostki ochrony zdrowia, typu np. 

białe niedziele. Czy będzie kolejna uchwała Sejmiku – na bazie uchwały już 

podjętej Zarząd skonstruował program. Koszty hologramu – jest etap 

diagnozowania kosztów, ale gminy podejmujące współpracę drukować je będą 

we własnym zakresie. Rząd zastanawia się też nad spisaniem umów z 

województwami, czy nawet gminami i zastanawiają się nad zabezpieczeniem 

środków i być może będzie nawet zwrot środków za te hologramy, a nawet 

jeśli nie będzie zwrotu, to będzie to i tak wydatek jednorazowy. Akcja 

promocyjna po podpisaniu porozumień. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – czy te gminy, które już podjęły się 

wysiłku i wydały swoje karty, to jeszcze raz ci ludzie muszą przychodzić po 

hologram ? Czy też będą wykazy gmin, które uczestniczą w programie 

wojewódzkim ? 

 

- radny Czesław Sobierajski – rozumiem że to jest Karta Dużej Rodziny – 

musi być jasność co to jest ta duża rodzina. Musi to być precyzyjnie określone. 
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- radny Jan Kawulok – to wyjaśnienie przyjmuję, ale tak praktycznie to 

rozwiązanie niewiele daje – tylko te białe soboty czy niedziele, które już są. Z 

drugiej strony wiele naszych jednostek ma kontrakty poniżej możliwości 

wykonawczych i czy można zagospodarować ten czas dla rodziny 

wielodzietnej. To byłby konkretny przywilej, choć koszty tego ponosimy my 

lub nasze placówki. Zawsze jest pytanie jak konkretnie pomóc ? Czy warto by 

doprecyzować do mniejszego może zakresu, ale bardziej konkretnego. 

 

- radny Piotr Kurpios – jako rodzinę rozumiemy rodziców i dzieci, a co jeśli 

dziadkowie będą chcieli wykorzystać, np. opiekę sprawują dziadkowie, bo 

rodzice akurat nie mogą. Czy rodziną są tylko rodzice i dzieci, czy rozumiemy 

to bardziej wielopokoleniowo ? 

 

- Wicemarszałek Aleksandra Skowronek – wszystkie karty mówią o 

rodzicach bądź opiekunach prawnych. Co do białych sobót – zasady tworzenia 

kolejek tworzy NFZ. My ich nie możemy zmieniać. Jeśli właściwy minister 

wydałby jakiś akt prawny związany z refinansowaniem usług, to wtedy można 

o tym pomyśleć, jednak może zmienić się sytuacja i np. osoby starsze będą 

miały z tego powodu utrudniony dostęp. Kij ma niestety da końce. Na razie 

jest propozycja tych białych sobót, czy niedziel, to nie wygeneruje 

dodatkowych kosztów. Hologram – może być problem z dotarciem rodziny, 

która ma dostać go na swoją kartę. Sprawa jest otwarta i jeśli okaże się, że to 

duże utrudnienie, to pomyślimy nad innym rozwiązaniem. 

 

 

34. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radna Małgorzata Tkacz-Janik – dzierżę w ręku pismo skierowane co całego 

Zarządu Województwa – jest to pismo podpisane przez obywatelki i obywateli 

mojego rodzinnego miasta, czyli Gliwic, którzy to obywatele po kilkakroć 

zebrani w różnych gremiach pragną poprzeć wniosek Urzędu Miasta Gliwice 

złożony w ramach RPO w priorytecie 6 – zrównoważony rozwój miast, 

poddziałanie 6.2.1 – rewitalizacja, dotyczący sfinansowania modernizacji na 

cele muzealne żydowskiego domu przedpogrzebowego w naszym mieście 

[złożona na piśmie]. 

 

- radna Barbara Dziuk – złożyła interpelacje w sprawie: budowania procedury 

Bezpieczeństwa Energetycznego Województwa Śląskiego, likwidacji Muzeum 

Górnośląskiego w Bytomiu, ubezpieczenia Muzeum Śląskiego w Katowicach, 

informacji na temat składów zarządów wszystkich spółek podlegających 

nadzorowi samorządu województwa, wykazu wyjazdów służbowych 
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członków Zarządu, radnych, pracowników Urzędu Marszałkowskiego – 

[wszystkie złożone na piśmie]. 

 

- radny Henryk Mercik – złożę zapytania imieniu Pana Radnego Jerzego 

Gorzelika, który niestety musiał nas trochę wcześniej opuścić, a dotyczące 

funkcjonowania Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego w Tychach, 

prowadzonego przez spółkę Megrez [na piśmie]. 

 

- radny Przemysław Koperski – Panie Marszałku ! W Bielsku-Białej 

funkcjonuje ośrodek naukowo-dydaktyczny, to jest filia Uniwersytetu 

Ekonomicznego. Senat tej uczelni podjął w lutym tego roku uchwałę o 

zamknięciu funkcjonowania tej placówki już we wrześniu bieżącego roku. Ja 

wiem, że władze samorządowe podejmowały działania żeby ten ośrodek 

funkcjonował w Bielsku, natomiast na dzień dzisiejszy te działania są 

bezskuteczne. Zwracam się do Pana Marszałka z prośbą o włączenie się w 

ratowanie tej jednostki w Bielsku-Białej – miesiąc temu byliśmy przecież na 

sesji Sejmiku w Rybniku, gdzie prężnie działają filie uczelni wyższych ze 

Śląska. Powinniśmy jako Samorząd Województwa Śląskiego dołożyć 

wszelkich starań i wspomóc również funkcjonowanie tej jednostki w Bielsku-

Białej. W Bielsku-Białej studiuje ponad 1000 studentów – jest to poważny 

problem dla tych młodych ludzi, którzy tam zdecydowali się rozpocząć swoją 

naukę. Wiem, że Pan Marszałek zadeklarował udostępnienie, czy przekazanie 

Uniwersytetowi Ekonomicznemu budynku, czy też całej jednostki 

likwidowanego w 2015 roku Kolegium Nauczycielskiego w Bielsku-Białej, 

natomiast przekazanie jej wraz z całym dobrodziejstwem inwentarza nie jest 

atrakcyjne dla władz, dla senatu Uniwersytetu Ekonomicznego. Panie 

Marszałku ! Jestem głęboko przekonany, że samorząd województwa, który 

dysponuje jednak wieloma obiektami w Bielsku-Białej – również autorytet 

Pana Marszałka, gdyby Pan Marszałek włączył się osobiście w tą sprawę – jest 

w stanie spowodować to, że ta jednostka nadal będzie mogła funkcjonować w 

Bielsku-Białej, a młodzi ludzie, którzy tam rozpoczęli naukę, czy chcą 

rozpocząć naukę, będą mieli taką szansę. Moja gorąca prośba w imieniu tych 

studentów i ich rodziców żeby tą sprawą się zająć. Drugi temat, który 

chciałem poruszyć, to sprawa społecznej odpowiedzialności biznesu. Tu Pani 

Przewodnicząca Rady mówiła o tym jak Rada zaczęła funkcjonować 3 lata 

temu. Koledzy, koleżanki radni wspominali, że nie mieli okazji brać udziału w 

tych pracach – ja pamiętam 3 lata temu byłem na pierwszym posiedzeniu tej 

rady, jeszcze nie będąc radnym Sejmiku Województwa Śląskiego i chciałem 

potwierdzić, że faktycznie ta formuła była otwarta i każda osoba, która była 

zainteresowana społeczną odpowiedzialnością biznesu, miała szansę włączyć 

się w to dzieło. Natomiast wydaje mi się, że nie tylko biznes powinien być 

społecznie odpowiedzialny – Panie Marszałku, Państwo Członkowie Zarządu, 

wydaje się również, że jednostki samorządu terytorialnego mogą być 
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społecznie odpowiedzialne, również nasz samorząd. W jaki sposób te szczytne 

hasła, o których była tutaj mowa przekuć w takie praktyczne działania ? 

Można to oczywiście zrobić poprzez wsparcie podmiotów ekonomii 

społecznej. Ja tutaj apeluję do Zarządu, do Pana Marszałka, o to żeby realnie 

wesprzeć podmioty ekonomii społecznej naszego województwa. To nie jest 

żaden problem prawny ani techniczny – mówię to jako wieloletni prezydent 

Częstochowy, odpowiedzialny również za zamówienia publiczne – żeby do 

zamówień publicznych wpisać klauzule społeczne, które umożliwiają 

preferencje dla podmiotów ekonomii społecznej. Dzięki takim klauzulom jest 

szansa na to żeby nie kilka, ale kilkaset osób zagrożonych wykluczeniem 

społecznym mogło pracować na rzecz naszej jednostki samorządu 

terytorialnego. Ci ludzie doskonale się sprawdzają w wykonywaniu 

przeróżnych czynności, takich, które Samorząd Województwa Śląskiego na 

dzień dzisiejszy zleca podmiotom komercyjnym w drodze przetargu. Tak, że 

bardzo bym prosił Pana Marszałka o to żeby oprócz oczekiwania że biznes 

będzie społecznie odpowiedzialny, również wspierać podmioty ekonomii 

społecznej przy realizacji przetargu, przy zlecaniu różnego rodzaju usług, czy 

to przez Urząd Marszałkowski, czy też jednostki podległe, chociażby jednostki 

służby zdrowia, jednostki kultury i edukacji. 

 

- radny Janusz Wita – Panie Marszałku ! Apel, bo czuję się też natchniony 

tymi słowami o społecznej odpowiedzialności organizacji. Pani 

Przewodnicząca używała na początku swego wystąpienia również tego zwrotu. 

Chciałbym zaapelować żebyśmy temu nadawali treść, a nie kończyli na 

pustych słowach – chcę na jednym przykładzie to oprzeć z mojej gminy, 

skrzyżowanie dróg 930 i 933. Po otwarciu mostu – w końcu – tego 

najsławniejszego w Polsce WA 532 i WA 532M w Mszanie, w te pędy Zarząd 

Dróg Wojewódzkich zlikwidował sygnalizację tymczasową, sygnalizację 

świetlną, pokazując, że tu się nasza odpowiedzialność kończy, również ta 

społeczna. Ja rozumiem, że te skrzyżowania, które były wyposażone w tą 

sygnalizację tymczasową, zmieniły swój charakter po otwarciu tegoż wiaduktu 

i mostu, natomiast tamto akurat skrzyżowanie jest trochę inne niż pozostałe i 

tam bardzo ta sygnalizacja byłaby potrzebna, zresztą powstała jeszcze przed 

procesem budowy. W związku z czym apel, abyśmy ten temat spróbowali 

jakby przywrócić. 

 

 

35. Zakończenie sesji – godz. 17
55

. 

 

 


